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 تهران در رتبه اول خاورمیانه از نظر
محیط کسب وکار استارت آپی

براساس آخرین گزارش استارت آپ بلینک از ۱۰۰۰ شهر در ۱۰۰ کشور دنیا براساس 
کمیت، کیفیت و محیط کسب وکار استارت آپی، تهران در رتبه ۵۱۲ قرار گرفته و در 

رتبه اول منطقه خاورمیانه و شمال آفریقا قرار دارد.
به گزارش ایس��نا، در تازه ترین گزارش اس��تارت آپ بلینک از رتبه بندی اس��تارت آپ ها که 
توس��ط اتاق بازرگانی تهران منتشر شده، ایالات متحده آمریکا نخستین کشور جهان از نظر 
امتیاز کس��ب وکار و کیفیت و کمیت اس��تارت آپی است. انگلس��تان، کانادا، آلمان و سوئد در 

رتبه های بعدی قرار دارند و چین در جایگاه هفتم جهان است.
این گزارش نش��ان می دهد رتبه سنگاپور در سال ۲۰۲۱، نسبت به سال ۲۰۲۰، شش پله 
بهبود یافته اس��ت. س��نگاپور در رتبه بندی جدید در جایگاه دهم جهان ایستاده است. رشد 
ش��ش پله ای س��نگاپور و حضور در بین ۱۰ کشور نخس��ت جهان در رتبه بندی اکوسیستم 
اس��تارت آپی نش��ان می دهد قطار نوآوری در این کش��ور تا چه اندازه سریع و در ریل درست 

حرکت می کند.
امتیازهای سنگاپور در شاخص های کمیت و کیفیت مناسب ارزیابی شده اما امتیاز محیط 
کس��ب وکار در این کشور در مقایسه با دیگر ۱۰ کش��ور برتر، پایین است. در این رتبه بندی 
استرالیا با ۲ پله سقوط، به رتبه نهم رسیده است. در بین ۱۰ رتبه نخست، رتبه های سوئد و 

چین هم با ۴ و ۷ پله صعود در سال ۲۰۲۱، بهبود یافته است.
کشورها در این رتبه بندی براساس کمیت، کیفیت و محیط کسب وکار ارزیابی شده اند. در 
این گزارش ۱۰۰۰ شهر در ۱۰۰ کشور مورد بررسی قرار گرفته است. علاوه بر این، رتبه بندی 
شهرها در کشورهای پرتنش از نظر سیاسی و اقتصادی هم اعلام شده است. در این گزارش 
نوشته شده رتبه این شهرها حاصل تلاش کارآفرینانی است که باوجود محدودیت های منابع 
مالی داخلی، وجود دولت های ناکارآمد و دشواری های ژئوپلیتیکی به کار خود ادامه داده اند.

در این فهرست رتبه تهران ۵۱۲ اعلام شده است که نسبت به سال ۲۰۲۰، ۱۷۴ پله سقوط 
را نش��ان می دهد. با این حال، در بین کش��ورهای منطقه خاورمیانه و ش��مال آفریقا، تهران، 
بالاترین رتبه و امتیاز را کسب کرده است. بغداد، رام الله و صنعا از دیگر شهرهای مورد بررسی 

در منطقه خاورمیانه است.

رییس انجمن صنایع لوازم خانگی تاکید کرد:

توسعه صنعت لوازم خانگی با تشکیل کانون دانش، 
صنعت و بازار

رییس هیات مدیره انجمن صنایع لوازم خانگی ایران گفت: با تشکیل کانون دانش، 
صنعت و بازار لوازم خانگی و شکل گیری تیمی متشکل از صنعتگران و دانشگاهیان، 

حرکت های مثمر ثمری برای توسعه این صنعت در آینده متصور است.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »علیرضا دانیالی« ادر جلسه مجمع عمومی عادی سالیانه 
انجم��ن صنایع لوازم خانگی ایران افزود: با تش��کیل کانون هماهنگ��ی دانش، صنعت و بازار 
لوازم خانگی با کمک معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، این صنعت گام نخست را در 

جهت دانش بنیان شدن و استفاده از تحقیقات آکادمیک در مسیر تعالی و تکاملی برداشت.
وی بیان داشت: با تشکیل این کانون، شخصیت های دانشگاهی، علمی و پژوهشی با صنعت 
لوازم خانگ��ی ارتباط می گیرند که حلقه پایانی آن بازار ب��وده و مدرنیزه کردن، به روز آوری و 

جهانی سازی این صنعت را در دستور کار خواهد داشت.
دانیالی در ادامه یادآور ش��د: پاندمی کرونا، رکود تورمی، رش��د اقتصادی نزدیک به صفر و 
کاهش قدرت خرید مردم، همگی زنگ های خطری برای اقتصاد کش��ور هس��تند که به صدا 
درآمده اند. وی ابراز امیدواری کرد دولت س��یزدهم با توجه به مخاطرات یاد ش��ده، خود را به 
الزام های رشد اقتصادی متعهد دانسته و برای حل مشکلات اقتصادی و ارتقای رشد اقتصادی 

گام بردارد.
این مقام صنفی خاطرنشان کرد: در کنار دولت، تشکل های مردمی و سازمان های مردم نهاد 

نیز باید ضمن حفظ حقوق حقه خود و مردم، باری از دوش تولید بردارند.
به گزارش ایرنا،  بررس��ی آمارهای رسمی منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از 
تولید ۲۹۶ هزار و ۸۰۰ دستگاه انواع ماشین لباس شویی توسط شرکت های داخلی از ابتدای 

امسال تا پایان خرداد ماه و رشد ۴۰ درصدی آن در هم سنجی با پارسال است.
برپایه این آمارها، تولیدکنندگان لوازم خانگی سه ماهه نخست امسال را با تولید ۴۸۲ هزار و 
۷۰۰ دستگاه یخچال و فریزر به پایان بردند. آماری که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 

)تولید ۳۷۳ هزار و ۷۰۰ دستگاه( رشد ۲۹.۱ درصدی نشان می دهد.
همچنی��ن تا پای��ان خرداد ماه کارخانج��ات داخلی با ثبت رش��د ۱۹.۹ درصدی در تولید 
تلویزیون، ۲۶۸ هزار و ۹۰۰ دستگاه از این محصول تولید کردند. این در حالی است که آمار 

بهار ۹۹ تلویزیون سازان ۲۴۲ هزار و ۲۰۰ دستگاه بود.

مصرف ۵ درصد برق استان مرکزی توسط ماینرها
ایسنا/مرکزی مدیرعامل شرکت توزیع برق استان مرکزی از توقیف ۳۰۰ ماینر در 

این استان طی یک ماه اخیر خبر داد.
به گزارش ایس��نا، محمد اله داد در جمع خبرنگاران با اش��اره به بافت صنعتی و کشاورزی 
استان مرکزی گفت: برخی ساختمان ها و فضاهای بلااستفاده که از انشعاب برق برخوردارند 
با توجه به ارزان بودن برق در کش��ور به عنوان مزارع اس��تخراج رمز ارز اس��تفاده می شوند 
که مصرف بالایی نیز دارند. وی  با اش��اره به توقیف ۱۵ هزار و ۸۰۰ دس��تگاه ماینر در استان 
مرکزی تاکنون گفت: این میزان دس��تگاه ماینر توقیف ش��ده بالغ بر ۴۰ مگاوات برق مصرف 
می کند که عدد بسیار بزرگی است و چون به صورت شبانه روزی فعالیت می کند مصرف برق 
بالایی دارند که بخش اعظمی از انرژی را شامل می شود. مدیرعامل شرکت توزیع برق استان 
مرکزی با اش��اره به اینکه افزون بر ۵ درصد برق اس��تان مرکزی توس��ط ماینرها مصرف می 
ش��ود، گفت: شناسایی و توقیف ماینرها می تواند مانع مصرف بخش مهمی از انرژی شود که 
خوشبختانه با تصمیم دستگاه قضا فعالیت ماینرهای توقیف شده تا پایان شهریورماه ممنوع 
اعلام ش��ده است. اله داد در ادامه گفت: با جمع آوری دستگاه های تولید رمزارزها در استان 
ک��ه بار ۴۰ مگاوات��ی را به صنعت برق تحمیل می کنند و قطعا آمار این دس��تگاه ها خیلی 
بیشتر است، بخشی از مصرف کاهش می یابد،۴۰ مگاوات برق مصرفی معادل مصرف ۳۰ هزار 
منزل مسکونی یا معادل مصرف برق ۱۰ واحد صنعتی بزرگ است. وی از کاهش تولید برق 
در نیروگاه  های برق آبی استان خبر داد و بیان کرد: سقف نیاز مصرف برق در استان ۱۲۰۰ 
مگاوات است که پیش بینی می شود ۳۵۰ مگاوات مصرف برق را باید کنترل و مدیریت کنیم. 
اله داد با اش��اره به اینکه هم اکنون ناترازی بین تولید و مصرف برق کش��ور ۱۲ هزار مگاوات 
اس��ت، افزود: در بهترین حالت با توجه به ش��رایط اقتصادی کشور فقط می شود برای  تولید 
۶ هزار مگاوات افزایش مصرف برق کش��ور برنامه ریزی کرد لذا برای افزایش مصرف ۶ هزار 

مگاوات دیگر، ابزاری به جز مدیریت مصرف برق نیست.

حمایت تولیدکنندگان و صادرکنندگان بخش 
کشاورزی از وزیر پیشنهادی کشاورزی

جمعی از فعالان حوزه کشاورزی در بیانیه ای حمایت خود را از انتخاب "سید جواد 
ساداتی نژاد" برای سکانداری وزارت جهاد کشاورزی اعلام کردند.

به گ��زارش خبرنگار اقتص��ادی ایرنا، در بیانی��ه اتحادیه تولیدکنن��دگان و صادرکنندگان 
محص��ولات گیاهان دارویی، فرآورده های غذایی و زعفران ایران در جهت حمایت از »س��ید 
جواد ساداتی نژاد« به عنوان وزیر پیشنهادی جهاد کشاوری آمده است: از آنجایی که کشور 
ایران با دارا بودن ۱۱ اقلیم شناخته شده در جهان به عنوان یکی از کشورهای صاحب نام در 
عرصه تولید گیاهان دارویی به ش��مار می آید و برخی از محصولات از قبیل زعفران و ... در 
جهان به نام ایران شناخته می شود، جا دارد تا با نگاه عمیق تری به رشد و توسعه این صنعت 
گرانبها توجه شود تا با رونق صادرات و معرفی هر چه بیشتر این محصولات در جهان علاوه 
بر اشتغال زایی و ارز آوری به سوی اقتصاد بدون نفت برداشت تا آیندگان میهن نیز بتوانند از 
نعمت ذخایر انرژی ایران بهره مند ش��وند. در بخش دیگر این بیانیه گفته شده است: اتحادیه 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان گیاهان دارویی، فرآورده های غذایی و زعفران ایران به عنوان 
قدیمی ترین تشکل ثبت شده در ایران با بیش از ۵۵ سال قدمت با عنایت به سوابق درخشان 
»سید جواد ساداتی نژاد« حمایت خود را از وی اعلام داشته و امید است در سایه تلاش وی 
در بدن��ه دولت، همکاری و همفکری همه جانبه با بخش خصوصی و تش��کل ها بتوانند گام 
های موثری در عرضه پشتیبانی، مانع زدایی، رفع مشکلات صادراتی، تولیدی و رونق صنعت 

کشاورزی برداشته و آینده ای روشن را برای دست اندرکاران خدوم این حوزه ترسیم کنند.
به گزارش ایرنا، سیدجواد ساداتی نژاد )متولد اول تیرماه ۱۳۵۱، کاشان( عضو هیات علمی 
دانشگاه تهران است که ریاست کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی را در مجلس یازدهم 

برعهده داشته است.

از  دارو  واردکنن�دگان  اتحادی�ه  رئی�س 
گشایش های جدید در عرصه واردات واکسن 

به کشور خبر داد.
ناص��ر ریاحی در گفت وگو با ایس��نا، با اش��اره به 
برنامه ری��زی ویژه و امیدوارکننده دولت س��یزدهم 
برای س��رعت گرفتن واردات واکس��ن، توضیح داد: 
ما در اتاق بازرگانی تهران از طریق آقای خوانساری 
رئیس این ات��اق با آقای مخبر مع��اون اول رئیس 
جمه��وری در تماس بودیم و ایش��ان اعلام کردند 
که نظر دولت بر س��رعت گرفتن واردات واکس��ن 
و افزایش دسترس��ی مردم به واکس��ن های تولید و 

تایید شده جهانی است.
وی با بی��ان اینکه بخش خصوصی برای پیگیری 
ج��دی واردات واکس��ن به کش��ور، نیاز ب��ه تایید 
مکتوب و رسمی دولت داشت، بیان کرد: در برخی 
کش��ورها که وزارت بهداشت یا نهاد دولتی ناظر، بر 
امر واردات نظارت نداش��ته، برخی شرکت ها اقدام 
ب��ه واردات کردند و س��پس آن را در بازارهای غیر 
رس��می به فروش رس��اندند. ما ب��رای آنکه چنین 
اتفاق��ی در ای��ران رخ نده��د، هرگونه اق��دام برای 
واردات را منوط به مجوز وزارت بهداش��ت و دولت 

کردیم و این مسیر تاکنون نیز ادامه داشته است.
عضو اتاق بازرگانی ته��ران ادامه داد: معاون اول 
رئی��س جمهوری اعلام ک��رده بودند که در صورت 
نیاز از طرف ش��خص رئیس جمهوری نیز مجوزی 
برای این موضوع صادر خواهد شد که خوشبختانه 
دستور اخیر ایشان برای تسهیل در واردات واکسن 

از س��وی بخش خصوصی می تواند بس��یار راهگشا 
باشد.

ریاحی در پاس��خ به این س��وال ک��ه در صورت 
اجرایی شدن دس��تور جدید رئیس جمهوری، چه 
واکس��ن هایی امکان ورود به ای��ران دارند؟ توضیح 
داد: بس��یاری از ش��رکت های ب��زرگ تولیدکننده 
واکس��ن در جهان، از قبل در ای��ران نماینده هایی 
داش��ته اند. برای مثال نماینده شرکت آسترازنکا در 
هم��ان زمان اعلام کرد که ام��کان تامین تدریجی 

تا ۳۰ میلیون دوز واکس��ن این شرکت برای ایران 
را دارد ک��ه ت��ا مجوزهای لازم نهایی ش��ده و روند 
واردات آغاز ش��ود، تاکنون حدود یک میلیون دوز 
واکسن از این طریق به وزارت بهداشت تحویل شده 
و ای��ن روند می تواند ادامه یابد. البته این واردات از 
س��وی بخش خصوصی با برنام��ه اتاق برای واردات 
واکس��ن و تزریق آن به کارگ��ران و فعالان خطوط 

تولید متفاوت است.
او ادامه داد: ش��رکت بایون تک آلمان که با فایزر 

مشترکا واکسنی بر اساس پروتئین ویروس طراحی 
کردند نیز در ایران نماینده داش��ت و امکان واردات 
از تولی��دات در آلم��ان وجود دارد ک��ه در صورت 
فراهم ش��دن مقدمات تا آخر ۲۰۲۱ تا ۲۰ میلیون 
دوز به ای��ران وارد خواهد ش��د. نمایندگی بلژیک 
ش��رکت جانسون اند جانسون نیز در ایران نماینده 
دارند و از این محل نیز می توان انتظار داش��ت که 
۲۰ میلیون دوز واکسن از طریق ساز و کار کواکس 
به کش��ور برس��د و می توان امیدوار بود که تا پیش 
از پایان سال جاری میلادی این واکسن ها در ایران 
تحویل شده باشند، هر چند یک یا دو ماه جابجایی 
احتمالی با توجه به زمان ثبت سفارش ما و پرداخت 

هزینه واکسن نیز امکان رخ دادن دارد.
ب��ه گفته رئی��س اتحادی��ه واردکنن��دگان دارو، 
س��ینوفارم چین تنها ش��رکت واکسن سازی است 
که در ایران نماینده ندارد اما خوشبختانه از طریق 
هلال احمر با نظم خوبی واکس��ن های این شرکت 

نیز به ایران رسیده و امیدواریم ادامه پیدا کند.
ریاح��ی با بیان اینکه در صورت عملیاتی ش��دن 
این سیاست ها نگرانی مردم در حوزه واکسیناسیون 
برطرف خواهد شد، خاطرنشان کرد: در صورتی که 
واردات این واکسن ها س��رعت بگیرد و در کنار آن 
تولیدات داخلی نیز در دس��ترس باش��ند، می توان 
امی��دوار بود با س��رعت گرفتن واکسیناس��یون در 
ایران، بخش��ی از نگرانی امروز مردم کاهش یافته و 
دولت نیز بتواند تمرکز خود را بر مسائل و مشکلات 

اقتصادی قرار دهد.

سند کمک و همکاری های متقابل در امور گمرکی در حضور 
وزرای املور خارجه جمهوری اسلامی ایران و ژاپن به امضای 
مهدی میراشلرفی رییس کل گمرک ایران و کازوتوشی آیکاوا 

سفیر ژاپن در تهران رسید.
به گزارش ایلنا، حس��ین کاخکی مدیر کل دفتر همکاری های بین 
الملل با اعلام این خبر گفت: سند موافقت نامه کمک و همکاری های 
متقابل در امور گمرکی که براساس مدل موافقت نامه سازمان جهانی 
گمرک تنظیم ش��ده به عنوان مهم ترین سند پایه ای گمرکی زمینه 
کمک و همکاری متقابل امور گمرکی را بین دو کش��ور ایران و ژاپن 

را فراهم می کند.
کاخکی با اش��اره به اینکه این س��ند، اولین س��ند امضا ش��ده بین 
گمرک دو کش��ور اس��ت، افزود: با امضای این سند، تبادل و استعلام 

اسناد گمرکی بین دو کشور تسهیل و تسریع خواهد شد.
به گفته وی بر اس��اس این س��ند گمرکات دو کشور در زمینه های 
پژوهش، توس��عه و هماهنگی رویه های جدید گمرکی و کمک ها و 

ش��یوه های اجرایی فعالیت های آموزش��ی ماموران گمرک و تبادل 
کارکنان گمرک همکاری خواهند کرد.

مدی��ر کل دفتر همکاری های بین الملل گمرک ایران تصریح کرد: 
ژاپن از فعال ترین گمرکات کش��ورهای عضو سازمان جهانی گمرک 
دارای پتانس��یل بس��یار بالا در زمینه تجربیات فن��ی و تکنولوژیکی 
محسوب شده و امضای این سند بستر های لازم برای توسعه همکاری 
های اداری، فنی، آموزشی و پژوهشی بین گمرکات دو کشور را فراهم 
می کند. ش��ایان ذکر اس��ت پس از امضای س��ند به رسمیت شناسی 
فع��الان اقتصادی ب��ا گمرک چین، امضای ای��ن موافقت نامه دومین 
س��ند گمرکی اس��ت که از ابتدای امسال به امضای مقامات دو کشور 
می رس��د و راه را برای توسعه تعاملات تجاری و گمرکی با دومین و 

سومین اقتصاد جهان را مهیا می کند.

سند همکاری های متقابل گمرکی ایران و ژاپن امضا شد

از زمان شیوع ویروس کرونا در اسفند سال ۱۳۹۸ تا نیمه مرداد 
ماه سال جاری رقمی بالغ بر ۱۰ هزار میلیارد تومان توسط شرکت 
های بیمه بابت بیمه تکمیلی پرداخت شده است و گرچه تفکیکی 
بابت هزینه های درمان کرونا در آن وجود ندارد ولی نشان دهنده 
افزایلش هزینه پرداخت هلای بیمه تکمیلی در یکی - دو سلال 

گذشته افزایش داشته است.
به گزارش ایسنا، در کنار بیمه های پایه که مردم از آن بابت هزینه های 
درمان اس��تفاده می کنند بخش��ی از هزینه درمان از طریق بیمه تکمیلی 

توسط شرکت های بیمه طرف قرارداد پرداخت می شود.  
اینکه در جریان ش��یوع ویروس کرون��ا و افزایش هزینه های درمانی و 
دارویی به ویژه در سال جاری، روند پرداخت هزینه در شرکت های بیمه 
چ��ه تغییری کرده و باب��ت هزینه های کرونا چه میزان پرداخت ش��ده، 
موضوعی اس��ت ک��ه از بیمه مرکزی مورد پیگیری ق��رار گرفت و با ارائه 

گزارشی به ایسنا، این روند اعلام شد.  
طب��ق توضیح بیمه مرکزی آنچه بابت پرداخت هزینه درمان از س��وی 
ش��رکت های بیمه پرداخت شده به صورت تفکیک شده نیست و مجموع 
هزین��ه های کرون��ا و غیرکرونایی را دربر می گیرد، چ��را که این آمار در 
بیمه مرکزی و ش��رکت های بیمه نیز تفکیک نشده که بابت درمان افراد 

کرونایی چه میزان پرداخت شده است.  
پرداخت بیش از ۱۰ هزار میلیاردی در حدود ۱۷ ماه 

بر اس��اس این گزارش، اطلاعات مبالغ پرداختی ش��رکت های بیمه به 
بیمارس��تان ها و مراکز درمانی طرف قرارداد از آغاز ش��یوع کرونا نش��ان 
می دهد که از ۲۱ اسفند ۱۳۹۸ تا نیمه مرداد سال جاری بالغ بر ۱۰ هزار 
و ۷۰۰ میلیارد تومان توسط شرکت های بیمه به مراجع درمانی پرداخت 
ش��ده که این مبلغ البته بابت خدمات ارائه ش��ده توس��ط مراکز درمانی 
طرف قرارداد شرکت های بیمه به کلیه بیمه شدگان درمان تکمیلی بابت 

دریافت خدمات درمانی اعم از بیماران کرونایی و غیر کرونایی است.  
هزینه ها سنگین شد

اما در س��ال ۱۳۹۹ که جریان بیماری کرونا ش��دت می گیرد پرداختی 
خسارت بیمه ها بابت درمان افزایش بیشتری داشته و به ۱۱ هزار و ۸۱۷ 

میلیارد تومان رس��یده است که در مقایسه با س��ال ۱۳۹۸ حدود ۱۸.۳ 
درصد افزایش دارد.  

هزینه ۴ ماه امسال اندازه نصف هزینه پارسال 
همچین بررس��ی وضعیت پرداخت بیمه های تکمیلی در س��ال جاری 
نیز از این حکایت دارد که از ابتدای س��ال ۱۴۰۰ تا پایان تیر ماه ۵۴۰۸ 
میلی��ارد تومان پرداخت صورت گرفته که این رقم در مقایس��ه با همین 

مدت در سال گذشته ۶۹.۱ درصد افزایش دارد.  
بر این اساس، گرچه این پرداختی ها در سه سال اخیر دقیقا مشخص 
نمی کند که چه میزان بابت هزینه های کرونا بوده و تاثیر آن در افزایش 
پرداخ��ت هزینه بیمه تکمیلی دقیقا چقدر اس��ت، ولی بیانگر تاثیر کرونا 
در افزایش هزینه های درمان و رش��د هزینه بیمه تکمیلی است، در عین 
حال  آنچه در سال جاری اتفاق افتاده حاکی از آن است که در چهار ماه 
اول امسال تقریبا نصف مجموع هزینه سال گذشته پرداخت هزینه های 
درمان صورت گرفته که اگر این روند در سال جاری ادامه داشته باشد به 

طور حتم هزینه پرداخت بیش از سال گذشته خواهد بود.  
در مورد آمار ارائه ش��ده، لازم به توضیح اس��ت که آمار سال ۱۳۹۹ بر 
اس��اس ارقام خوداظهاری ش��رکت های بیمه بوده و ت��ا قبل از برگزاری 
مجامع عمومی کلیه شرکت های بیمه و تصویب صورت های آماری آنها 
برای این س��ال جنبه مقدماتی دارد. همچنین آمار سال ۱۳۹۸ بر اساس 

آمار خوداظهاری شرکت های بیمه تجدید نظر شده است.

جزئیات افزایش پرداخت بیمه تکمیلی در کرونا

۲۰ میلیون دوز فایزر در راه ایران
رئیس اتحادیه واردکنندگان دارو خبر داد

نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به برنامه محرابیان مطرح کرد:

امکان افزایش ۴۰ هزار مگاواتی تولید برق کشور تا ۴ سال آینده
نماینده موافق وزیر پیشنهادی اقتصاد:

بزرگترینچالشاقتصاد،قدرتبیحدبانکهاست

نایلب رئیس کمیسلیون انرژی مجلس شلورای گفت: 
وزیر پیشلنهادی نیرو برای دو چالش بزرگ وزارت نیرو 
)تامین آب و برق( برنامه ۴ سلاله ای تدوین کرده که در 
راسلتای آن می توان بین ۳۵ تا ۴۰ هزار مگاوات به برق 

کشور اضافه کرد.
»احم��د مرادی« در گف��ت و گو با خبرن��گار اقتصادی ایرنا 
افزود: برنامه ارائه ش��ده وزیر پیش��نهادی، بسیار خوب، جامع 
و قابل قبول اس��ت و به طورقطع در یک دوره ۴ ساله می توان 
وعده های داده ش��ده را محقق کرد و از آنجا که کارنامه وزیر پیش��نهادی در بخش صنعت و معدن بسیار 
خ��وب بوده اس��ت می توان پیش بینی ک��رد که محرابیان در وزارت نیرو و به خص��وص تامین برق بتواند 
فعالیت های بزرگی انجام دهد. نایب رئیس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی ادامه داد : وزارت نیرو 
با دو چالش جدی در بخش آب و برق روبرو اس��ت و وزیر نیرو دولت س��یزدهم برای تحقق وعده های که 
داده شده بایستی با سرعت نسبت به اجرایی کردن برنامه ها  اقدام کند. وی خاطرنشان کرد: برنامه هایی 
که وزیر پیش��نهادی نیرو به مجلس ارایه کرده ضمن آنکه قابلیت اجرا دارد، می تواند پیش��رفت های را در 
بخ��ش آب و ب��رق رقم بزند. مرادی درب��اره چالش های وزارت نیرو و اینکه آیا وزیر پیش��نهادی می تواند 
مش��کلات پیش آمده در بخش های آب و برق را حل کند، گفت: طی س��ال های اخیر کمبود آب و برق را 
مردم لمس کردند و خواهان اصلاح وضع موجود هس��تند. نایب رییس کمیس��یون انرژی مجلس شورای 
اس��لامی افزود: قانونگذار مشخص کرده اس��ت که دولت به میزان ۳۰ درصد به سمت شیرین سازی آب 
دریا حرکت کند و همچنین از ظرفیت س��دها اس��تفاده کند تا هیچ منطقه ای از کشور با کمبود و بحران 

آب مواجه نشود اما این اتفاق نیفتاد و نتیجه آن قطعی آب در برخی از شهرها بود.
وی ادامه داد: قانونگذار بر اس��اس برنامه شش��م، دولت را مکلف کرده بود که ۲۵ هزار مگاوات برق را 
به ۶۵ هزار مگاوات برق فعلی، اضافه کند که این اتفاق هم دنبال نش��د و این در حالی اس��ت که توانایی 
افزایش تولید برق در کش��ور وجود داش��ت بی توجهی به این امر سبب شد که سال گذشته و سال جاری 
ش��اهد قطعی برق باش��یم. مرادی افزود: وزیر پیشنهادی نیرو در جلسه ای که با کمیسیون انرژی مجلس 
داشت پیشنهاد کرد که صنایع، برق اختصاصی خود را داشته باشند؛ این امر می تواند در مدیریت توزیع 

برق بسیار اثرگذار باشد.
نایب رییس کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی گفت: برنامه های عنوان شده محرابیان به صورت 

کامل و در مدت ۴ سال قابل اجرا است.
محرابیان در ش��هریور ۱۳۸۸ به کابینه دولت دهم نیز با عنوان وزیر صنایع و معادن راه یافت و تا سال 

۱۳۹۰ که این وزارتخانه با وزارت بازرگانی ادغام شد، عهده دار این مسئولیت بود.

نماینده موافق وزیر پیشنهادی اقتصاد در مجلس اظهار 
داشلت: همان طور که می دانیلد بزرگترین چالش اقتصاد 
کشور امروز قدرت بی حد و حصر بانک ها است که ایشان 

با برنامه های مالی در این مورد برنامه ریزی داشته اند.
به گزارش خبرنگار ایلنا، معصومه پاشایی در جلسه امروز صحن 
مجلس برای بررسی رای اعتماد به وزیر پیشنهادی اقتصاد اظهار 
ک��رد: از جمله مواردی که تاکنون با آنها مواجه بوده ایم می توان 
به انحصار دولت، ش��رطی ک��ردن اقتصاد و گره زدن آن به غرب 

اشاره کرد که هیچ نسبتی با اقتصاد مقاومتی نداشته است. نتایج این موضوع مواردی مانند رانت، بدهی، تورم 
۴۴ درصدی، رشد نقدینگی ۳۷۰۰ میلیاردی، گرانی، فقر، کاهش قدرت خرید مردم و کاهش ارزش پول ملی 
بوده اس��ت. وی افزود: تیم اقتصادی دولت سیزدهم با توجه به ابلاغ های رهبر معظم انقلاب نسبت به تهیه و 
تدوین برنامه ای جامع با رویکرد عدالت و پیشرفت اقدام کرده است. این برنامه ها نیاز به افرادی متخصص دارد 
یکی از بهترین گزینه ها آقای دکتر خاندوزی برای وزارت اقتصاد هستند. پاشایی با اشاره به ویژگی های وزیر 
پیش��نهادی اقتصاد گفت: آقای دکتر خاندوزی چند ویژگی مهم دارند که می توانند به تجربه سیاست گذاری 
در مرکز پژوهش ها، پیوند جامع بین دانشگاه و مجلس اشاره کرد که می تواند پیوندی میان دانشگاه مجلس 
و وزارت اقتصاد ایجاد کنند. ایشان عدالت محور و فسادستیز هستند و فعالیت های ارزشمندی در موارد مورد 
نیاز کش��ور داش��ته اند برای مثال ایشان کتاب اقتصاد ایران را در دانشگاه تدریس می کنند که نشانگر آشنایی 
ایش��ان با مسایل کشور اس��ت. همچنین به خوبی با کار گروهی آشنا هس��تند. نماینده شهر مرند و جلفا در 
مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: بخشی از برنامه های آقای خاندوزی به این شرح است؛ فعال کردن ستاد 
اقتصادی دولت برای هماهنگی بین دستگاهی، اصلاح نظام گمرکی و نظام مالیاتی، اصلاح برنامه مالی کشور 
که همان طور که می دانید بزرگترین چالش اقتصاد کشور امروز قدرت بی حد و حصر بانک ها است که ایشان 
با برنامه های مالی در این مورد برنامه ریزی داش��ته اند. برنامه ه��ای آقای دکتر خاندوزی در مورد بورس، نوید 

اصلاح در این حوزه را می دهد.
وی افزود: حجم عظیمی از دارایی های کش��ور در اختیار دولت اس��ت اما بهره وری کمی دارند و نتوانس��ته 

کمکی به وضعیت کند بنابراین لزوم شفافیت دارایی ها و اقدام به ثبات درآمدها و ... احساس می شود.
پاش��ایی در پایان اضافه کرد: عده ای از دوس��تان می گویند که آقای خاندوزی اعتقادی به اقتصاد مقاومتی 
ن��دارد در حالی ک��ه اکثر گزارش های مرکز پژوهش های مجلس در مورد اقتص��اد مقاومتی در زمان مدیریت 
ایش��ان و با همکاری خود آقای خاندوزی بوده اس��ت. یادداش��ت های ایش��ان در این مورد نیز موجود است و 
برنامه هایی نیز در این راس��تا دارند در بند الف برنامه های ایش��ان موضوع خنثی کردن تحریم ها آمده اس��ت. 
انتظار ما از آقای خاندوزی عملی کردن برنامه ها و تحول گرا بودن است، مردم از مشکلات اقتصادی به ستوه 

آمده اند اقتصادی که به دست ۶۰ ساله ها به باد دادیم باید به دست جوانانی مثل شما به دست بیاید.


